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Saját újság kiadását kezdeményezte az udvarhelyi önkormányzat, erről tárgyaltak is a legutóbbi
tanácsülésen. A többségben levő RMDSZ-es képviselők akkor megszavazták a majdani lapot
kiadó cég, az Udvarhelyi Média Kft. bejegyzéséről szóló tanácshatározatot.

  

Az EMNP és az MPP képviselői a napirendi pont előterjesztésekor kivonultak a tanácsteremből,
jelezve, hogy az RMDSZ őket figyelmen kívül hagyva hozza meg a várost érintő döntéseket,
köztük ezt is.

  

Most Zakariás Zoltán néppárti és Gálfi Árpád MPP-s tanácsos közös sajtótájékoztatón
fejtették ki változatlan álláspontjukat. Előbbi elmondta, hogy

  a helyi ügyek és érdekek nem pártfüggőek,
  

ezzel magyarázva a közös sajtótájékoztató okát. Zakariás szerint az Udvarhelyi Média Kft.
létrehozása ellen tiltakoztak a szakbizottsági üléseken, majd a tanácsülésen is, s most a
prefektúránál készülnek megtámadni a döntést. Ezt a felülvizsgálati kérést mindkét párt
önkormányzati képviselői aláírásukkal támogatják.

  

„Elvileg nem helyes, ha a sajtó be van sorolva a végrehajtó, illetve a döntéshozó hatalom
hatáskörébe. A sajtónak egy független entitásnak kellene lennie, hogy mindenféle megkötés és
probléma nélkül tudja gyakorolni azt a civil kontroll hatását, amit a demokrácia alapelvei eleitől
fogva előírtak" – indokolt Zakariás.
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A tanácsos úgy gondolja, ha valaki csinál egy helytelen dolgot, az számunkra nem lehet
követendő s egyben legitimáló példa, utalva ezzel a megyei tanács által finanszírozott
médiaorgánumokra.

  

Az elvi kifogások mellett gazdasági szempontból is aggályosnak tartják a kezdeményezést.
Nehezményezik, hogy az új lap működtetéséről semmilyen elképzelés nincs, ahogy arról sem,
hogy az miként lesz fenntartható és nyereséges. Ugyanakkor választ várnak arra a kérdésre,
hogy a fenntartó miként kerüli el, hogy ez „egy újabb pénztemető egység legyen az
önkormányzaton belül, amire már vannak példák az elmúlt évekből".

  

A két városi tanácsos ismét felhozta azon elképzelésüket, miszerint nem véletlen, hogy a jövő
évi adóemeléssel 300 ezer lejes többletbevételre tesz szert a város, ami megegyezik a lapkiadó
cég kezdőtőkéjével. Erre a kérdésre Farkas György városmenedzser, az Udvarhelyi Média Kft.
ügyvezetője egyébként már válaszolt az uh.ro-nak .

  „Törvénytelennek tartjuk ezt a határozatot"
  

zárta mondandóját Zakariás, s folytatta a Gálfi Árpád, aki hasonló példának a hőerőmű esetét
hozta fel, amelynek tanácsi határozata kapcsán szintén a prefektúrához fordultak, s kérték
annak megállapítását, hogy a határozat elfogadásához kétharmados többség szükséges.

  

Gálfi szerint a prefektus elfogadta a kérésüket, de azóta sem került újból a napirendi pontok
közé. „Nem gáncsoskodás, nem semmiféle akadékoskodás" – fogalmazott az MPP-s tanácsos,
aki szerint azt szeretnék elérni, hogy ebben az esetben is kétharmados többség legyen
szükséges a megszavazásához, hogy a későbbiekben se egyoldalúan fogalmazódjanak meg a
döntések.

  

„Ennek az Udvarhelyi Média Kft.-nek a létrehozása egyáltalán nem szükséges a
székelyudvarhelyi lakók számára. Van itt média elég bőségesen, gondolom, azok el tudják látni
azokat a feladatokat, amelyre Székelyudvarhely lakosságának szüksége van" – foglalta össze a
polgári párt képviselője.
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